



澳門大學

UNIVERSIDADE DE MACAU
UNIVERSITY OF MACAU

Rules for “University of Macau Lotus Scholarship for Admission Examination 2017/2018”

Our University offers “University of Macau Golden Lotus Scholarship for Admission Examination” and “University of Macau Silver Lotus Scholarship for Admission Examination” to candidates with outstanding performance in our Admission Examination. No application is needed, when qualified, candidates will first be notified by phone, then in writing on the publication of the Admission Examination results.

1. Eligibility

- 1.1 Scholarship selection is made based on a candidate’s Admission Examination result, not including the bonus marks added through our University’s Preferential Admission Scheme.
- 1.2 Candidates who have been exempted from taking particular Admission Examination subject(s) will not be eligible for selection of the Lotus Scholarship for Admission Examination.
- 1.3 All eligible candidates must have sat for the Admission Examination and be registered students of offered programme of the current year.

2. Scholarship

- 2.1 University of Macau Golden Lotus Scholarship for Admission Examination
 - 2.1.1 Full waiver of tuition fee for 1st academic year;
- 2.2 University of Macau Silver Lotus Scholarship for Admission Examination
 - 2.2.1 Half waiver of tuition fee for 1st academic year.
- 2.3 For the continuation scheme of scholarship, please refer to item no. 3 for “Continuation Rules for Lotus Scholarship for Admission Examination”.
- 2.4 Scholarship recipients are obliged to participate and assist in any university activities which aim to cultivate students’ sense of community service and their practical competence during the undergraduate study.

3. Continuation Rules for Lotus Scholarship for Admission Examination

- 3.1 All students granted with the Lotus Scholarship for Admission Examination, subject to their yearly academic performance (include discipline-specific education, general education, research and internship education, and community and peer education), can continue enjoying half or full tuition fee waiver during 2nd to 4th academic year of study (during 2nd to 5th academic year of study for Bachelor of Law five-year programmes);
- 3.2 Scholarship candidates must achieve satisfactory results in their previous academic year of study as to continue the eligibility of scholarship. Evaluation is based on each academic year’s performance (include discipline-specific education, general education, research and internship education, community and peer education and yearly GPA) and not cumulative performance (such as cumulative GPA);



澳門大學

UNIVERSIDADE DE MACAU

UNIVERSITY OF MACAU

3.3 Bachelor students must have passed at least 15 credits for each semester of the academic year.

3.4 Requirement of Academic Performance:

Scholarship Type	For students of the Faculty of Arts and Humanities, Faculty of Business Administration, Faculty of Education, Faculty of Health Sciences, Faculty of Social Sciences and Faculty of Science and Technology		For students of the Faculty of Law	
	Grade Point Average (GPA)*	% of Tuition Exempted	20-Point System	% of Tuition Exempted
University of Macau Golden Lotus Scholarship for Admission Examination	3.30-4.00	100%	14	100%
University of Macau Silver Lotus Scholarship for Admission Examination	3.30-4.00	50%	14	50%

* The highest letter grade is A (GPA=4.00).

4. Termination of scholarship

4.1 If a candidate accepts a Lotus Scholarship through “Principals’ Recommended Admission” of the current year, he/she is not permitted to attend the Admission Examination of our University. If he/she is found to have applied for or to have attended the Admission Examination and is granted a Lotus Scholarship for Admission Examination, the University reserves the right to remove his/her qualification for both scholarships (inclusive of tuition fee waiver and related eligibility).

4.2 The University reserves the right to disqualify the candidate’s scholarship (inclusive of tuition fee waiver and related eligibility) if the candidate:

- 4.2.1 cannot achieve the academic year’s performance mentioned above;
- 4.2.2 cannot complete his/her study within the normal period of study;
- 4.2.3 changes programme of study;
- 4.2.4 defers his/her study;
- 4.2.5 cannot achieve Residential College requirements.

4.3 Please refer to item no. 2 of the “Scholarship” for details of Lotus Scholarship.



澳門大學
UNIVERSIDADE DE MACAU
UNIVERSITY OF MACAU

2017/2018 學年「澳門大學入學考試蓮花獎學金」規條

為嘉許在入學考試中表現優秀之考生，本校設立「澳門大學入學考試金蓮花獎學金」及「澳門大學入學考試銀蓮花獎學金」，以資鼓勵。考生不需提交申請，獲獎學金之考生將由校方先行以電話通知，於公佈入學考試成績時，再以書面通知獲頒發獎學金之考生。

1. 獎學金資格

- 1.1 上述兩項獎學金是按入學考試成績頒發，經「特別招生計劃」所加之分數不獲計算。
- 1.2 獲豁免入學考試科目之考生不會被列入入學考試獎學金之遴選名單內。
- 1.3 獲頒獎學金之考生必須參加本學年之入學考試，並於本學年註冊入讀獲錄取之學士學位課程。

2. 獎學金內容

- 2.1 「澳門大學入學考試金蓮花獎學金」
 - 2.1.1 首學年豁免全額學費；
- 2.2 「澳門大學入學考試銀蓮花獎學金」
 - 2.2.1 首學年豁免半額學費。
- 2.3 上述兩項蓮花獎學金皆可延續，詳情請參閱第 3 點之「獎學金延續規條」。
- 2.4 獲本校獎學金入學之學生於在學期間有義務參與並協助大學舉辦之培養學生服務精神及實踐能力的重要活動。

3. 獎學金延續規條

- 3.1 凡獲「澳門大學入學考試蓮花獎學金」的在讀學生可根據校內學業成績（包括專業教育、通識教育、研習教育及社群教育）於第二至四學年享有半額或全費之學費減免（而法學士學位五年制之課程則根據校內成績繼續於第二至五學年享有全費之學費減免）；
- 3.2 於上學年須獲得良好的學業成績（包括專業教育、通識教育、研習教育及社群教育），評核標準是基於每學年成績的平均績點，而不是累積成績的績點；
- 3.3 學士學位課程的學生必須每學期至少合格完成 15 個學分。



澳門大學
UNIVERSIDADE DE MACAU
UNIVERSITY OF MACAU

3.4 成績要求

獎學金類別	適用於人文學院、工商管理學院、 教育學院、健康科學學院， 社會科學學院和科技學院		適用於法學院	
	平均績點*	學費豁免百分率	20 分制	學費豁免百分率
澳門大學入學考試 金蓮花獎學金	3.30-4.00	100%	14	100%
澳門大學入學考試 銀蓮花獎學金	3.30-4.00	50%	14	50%

*成績等級最高為 A (績點為 4)。

4. 獎學金之終止

- 4.1 如申請人已接受經本校「校長推薦入學」頒發之蓮花獎學金，將不可報考本校舉辦之入學考試。如被發現報考或參加本校舉辦之入學考試，並獲頒發「澳門大學入學考試蓮花獎學金」，本校有權終止頒發該兩項獎學金（包括學費之豁免及相關內容）。
- 4.2 本校有權終止頒發獎學金（包括學費之豁免及相關內容），如學生：
- 4.2.1 未達到上述學年成績之規定；
 - 4.2.2 未能於正常學習年限內完成學業；
 - 4.2.3 轉學院／課程；
 - 4.2.4 保留學位；
 - 4.2.5 未達到「住宿式書院」要求。
- 4.3 有關獎學金詳細內容，請參閱第 2 點之「獎學金內容」。